
TRVALÃ• POBYT ZLETILÃ•CH DÄšTÃ• - OBAVY Z EXEKUCE
Sobota, 20 prosinec 2008

PotÅ™ebuji poradit s následujícím problémem: Bydleli jsme jako rodina na vesnici. DÄ›ti se mi bohuÅ¾el nevyvedly, tak jsem si
koupil pÅ¯ldomek a pÅ™estÄ›hoval jsem se jinam. Ale musel jsem vzít s sebou dceru, která zrovna zaÄ•ala chodit do uÄ•ení.
SynÅ¯m (dospÄ›lým) jsem zaÅ™ídil, aby si byt platili sami ze svých prostÅ™edkÅ¯.  ProtoÅ¾e uÅ¾ jeden syn mi Å™ekl vÄ›tu "Ty mÄ›
nemÅ¯Å¾e&scaron; vyhodit, mám tu trvalé bydli&scaron;tÄ›!",  tak na toto konto jsem dceÅ™i neudÄ›lal trvalý pobyt v novém
bydli&scaron;ti.

 

 

 

      V&scaron;e bylo v poÅ™ádku aÅ¾ do té doby, neÅ¾ ztratila obÄ•anku. Nyní mám dotaz: musím jí udÄ›lat trvalé bydli&scaron;tÄ› v
mém souÄ•asném bydli&scaron;ti -  kdyÅ¾ jsou s ní problémy taky a navíc je jí  uÅ¾ 19 let a hrozí jí vyhazov ze &scaron;koly?
VyuÄ•ila se a ted se pokou&scaron;í o nástavbu. Ale nevím nevím, zatím propadá ze sedmi pÅ™edmÄ›tÅ¯ a má dÅ¯tku
Å™editelky &scaron;koly.        Prosím, poradte mi, jak mám postupovat s trvalým pobytem pro ni - bojím se, co by bylo, kdyby si
nadÄ›lala dluhy, tak by na nás pÅ™i&scaron;la exekuce... Z toho dÅ¯vodu bych ji  nerad pÅ™ihla&scaron;oval (ale bydlet tu
samozÅ™ejmÄ› mÅ¯Å¾e). DÄ›kuji mnohokrát za radu, jola 

ODPOVÄšÄŽ:

 

POKUD BYSTE POTÅ˜EBOVAL ZRU&Scaron;IT TRVALÝ POBYT - 

      V Å™ízení o zru&scaron;ení údaje o místÄ› trvalého pobytu ohla&scaron;ovna ve smyslu ustanovení § 12 odst. 1 zákona o
evidenci obyvatel posuzuje v daném pÅ™ípadÄ› výluÄ•nÄ›, zda návrh byl podán oprávnÄ›nou osobou (tato podmínka je tedy
splnÄ›na, vy jako otec jste nositelem právního titulu k uÅ¾ívání vymezené Ä•ásti objektu urÄ•eného k bydlení) a dále zda
zaniklo uÅ¾ívací právo obÄ•ana k objektu nebo jeho vymezené Ä•ásti, jehoÅ¾ adresa je v informaÄ•ním systému evidence
obyvatel uvedena jako místo trvalého pobytu obÄ•ana,  za souÄ•asného splnÄ›ní podmínky, Å¾e obÄ•an tento objekt nebo jeho
Ä•ást neuÅ¾ívá.  Otázky zániku uÅ¾ívacího práva, byÅ¥ by si o nich správní orgán podpÅ¯rnÄ› mohl uÄ•init úsudek,
doporuÄ•ujeme ponechat k rozhodnutí pÅ™íslu&scaron;ným orgánÅ¯m, resp. soudÅ¯m (rozhoduje se o právních vztazích
upravených obÄ•anským zákoníkem, zákonem o rodinÄ› apod., tedy mimo pÅ¯sobnost zákona 
o evidenci obyvatel).   
 - poÅ¾adujte, aby správní orgán upÅ™ednostnil cestu posouzení pÅ™edbÄ›Å¾né otázky pÅ™íslu&scaron;ným orgánem, a to
vzájmu právní prevence pÅ™ed vydáním rozhodnutí ohroÅ¾eným jeho pÅ™ípadnou obnovou, popÅ™ípadÄ› v souvislosti s tím
vzniklých právních a vÄ›cných &scaron;kod.
 - Musíte poÅ¾ádat oddÄ›lení evidence obyvatel. Zru&scaron;ení se provádí ve správním Å™ízení. O zru&scaron;ení trvalého
pobytu rozhodne ohla&scaron;ovna na základÄ› podané písemné Å¾ádosti oprávnÄ›né osoby a prokázání splnÄ›ní
podmínek pro zru&scaron;ení trvalého pobytu.Podmínky jsou dvÄ›, první je zánik uÅ¾ívacího práva obÄ•ana k objektu nebo jeho
vymezené Ä•ásti a druhá je neuÅ¾ívání tohoto objektu nebo jeho vymezené Ä•ásti obÄ•anem. Å½adatel o zru&scaron;ení
trvalého pobytu doloÅ¾í oprávnÄ›nost své osoby k podání Å¾ádosti dokladem o vlastnictví nemovitosti (výpis z katastru
nemovitostí nebo smlouva o nájmu).   

VZHLEDEM Å½E TRVALÝ POBYT V SOUÄŒASNÉM MÍSTÄš BYDLI&Scaron;TÄš NEMÁ - 

 

  - Tak prokazování existence, resp. neexistence uÅ¾ívacího práva bývá jednodu&scaron;&scaron;í. Pokud takové právo
dotyÄ•ný ani nikdy nemÄ›l (byl na dané adrese na základÄ› souhlasu oprávnÄ›né osoby), postaÄ•í konstatování takového
stavu. DoporuÄ•uji, bude-li to nutné, podat na ohla&scaron;ovnÄ› i vysvÄ›tlení svých obav z pÅ™ípadných nepÅ™íjemností, exekucí
atd.  
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